
                              PROTOKÓŁ  Nr VIII/2011

z  VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej  w dniu 30 czerwca  2011r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.55. 

                                Ad.1.  Otwarcia VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.  

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny na Sesji: Józef Zych.
Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek VIII Sesji Rady Gminy:

     1. Otwarcie VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.     
                
     2. Przyjęcie porządku VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

     3. Przyjęcie Protokołu z VII Sesji Rady Gminy.

     4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VII Sesji Rady Gminy
         Solec-Zdrój.

      5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.

      6. Interpelacje i zapytania radnych.

      7. Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z
          tytułu   wykonania budżetu za 2010r.

      8. Uchwała w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy
          Społecznej w Solcu-Zdroju.

      9. Uchwała w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania
        kandydatów  na ławników na kadencję 2012-2015.

    10. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych
          przez Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów
          przedszkolnych przy szkołach podstawowych.

    11. Uchwała w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Zborowie.

    12. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2011r.

    13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.



  14. Wolne wnioski i zapytania.

  15. Zakończenie obrad.
                                                                                                
       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty 
jednogłośnie.
                     
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  VII Sesji Rady Gminy. 
Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
      Sprawozdanie - w załączeniu.

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.

                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Jan Żubrowski:
- Na ścianie frontowej gimnazjum  przed napisem „Jan Paweł II” umieścić skrót „bł.”
Przypomina również, że  1 września 2011r. przypada 10-lecie powstania gimnazjum i 
25-lecie powstania szkoły w Wełninie.
- Jak reklamuje się Gmina Solec-Zdrój?
- Są już wakacje. Czy wszystkie place zabaw i boiska były sprawdzane pod względem 
bezpieczeństwa?
- 5 lipca br.  notariusz wyznaczył termin podpisania aktu notarialnego mieszkańcom bloku. 
Nie wszystkim ten termin odpowiada, a w przypadku nieobecności akt nie zostanie 
podpisany. Czy Wójt może w jakiś sposób pomóc, aby doszło do sporządzenia dokumentu? 
- Na placu targowym wybudować ubikacje.

Radny Stanisław Doktór:
- Wykonawca wodociągu prowadzonego od Korczyna do Solca nie porządkuje za sobą 
rozkopów. 
- Dlaczego Wójt nie organizuje sołtysówek bądź szkoleń wyjazdowych? Sołtysi nie są 
zorientowani w przepisach , nie mają okazji zgłosić Wójtowi swoich problemów.
- Czy będzie odwodnienie Kopaniny?
- Droga w stronę Kawęczyna jest nieprzejezdna.
- Przeznaczyć dodatkowe środki na drogi zniszczone powodzią.

Radny Czesław Zeliasz:
- W Piestrzcu położona jest na drogach kostka brukowa. Czy mieszkańcy mogą prowadzić 
tymi drogami bydło?



Radny Józef Nowak:
- Zwrócić się do Nadleśnictwa o usunięcie zakrzaczeń na poboczach dróg.
- Usunąć kontener i uporządkować teren wokół niego.
- Przy drodze Sułkowice – Piasek Mały są zrobione wjazdy na pola, natomiast nie ma ich 
przy drodze Zborów – Sułkowice. Dlaczego?

Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Nie dokończona jest budowa drogi od p. Biskupka na Zawodzie.
- Zrobić schody na stawisku, aby mieszkańcy mieli dojście do studni. Teren wokół jest 
śliski.
- Kto jest właścicielem ujęcia „Malina” i czy osoby zainteresowane mogą też z niego 
korzystać?
- Raz na trzy miesiące organizować spotkanie z sołtysami.

Radny Stanisław Żelazny:
- Dokończyć budowę drogi od remizy w stronę Zielonek.
- Wyczyścić pobocza przy drodze na Sznury.
- Mimo zgłoszeń w dalszym ciągu nie jest załatana wyrwa na drodze między Zielonkami a 
Ludwinowem.

Radny Włodzimierz Grabda:
- Podczas prac remontowych drogi Solec – Piasek nie wszystkie wyrwy zostały załatane.
- Droga do Żukowa jest zniszczona, brak jest poboczy.

Radny Paweł Fortuna:
- Był wożony kamień na drogę na Błonie we Włosnowicach. Zamiast na drogę został 
wysypany do rowu. 
- Pozarastane są okolice dróg. Usunąć krzaki.

Radny Jan Powroźnik:
- Mieszkańcy wykopali rów i zwracają się do Wójta z prośbą o pomoc w pozyskaniu trzech 
przepustów.

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni 
otrzymali  projekty uchwał do zapoznania się  z nimi. Odbyły się również  posiedzenia 
komisji stałych Rady Gminy , podczas których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, 
poprawek i wydać stosowną opinię. 
           Do projektu uchwały o udzielenie Wójtowi absolutorium  radnym załączono do 
zapoznania się następujące materiały:
1/ sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010r.
2/ sprawozdanie finansowe
3/ opinię RIO w Kielcach
4/ informację o stanie mienia Gminy
5/ stanowisko Komisji Rewizyjnej
 
            Wszystkie przedłożone projekty  jednogłośnie otrzymały pozytywną opinię komisji.
         



         W związku z powyższym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w 
sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2010r.
          W nawiązaniu do powyższej uchwały Skarbnik  Zofia Kopeć zapoznała radnych z 
Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 
opinii o  sprawozdaniach z wykonania budżetu  za 2010r., zgodnie z którą wykonanie 
budżetu zostało uznane za prawidłowe.
          Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Żółtak  przedstawił wniosek o udzielenie 
absolutorium wraz z uzasadnieniem  zawierającym  ocenę  wykonania budżetu  Gminy  za 
2010r.
 Odczytał również Uchwałę  Składu Orzekającego RIO w Kielcach pozytywnie opiniującą 
wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie  absolutorium.
           Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń do przedstawionych wyżej 
informacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium .
za udzieleniem absolutorium głosowało – 13 radnych,
przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 1 radny.
Uchwała Nr VIII/32/2011 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2010r. – w załączeniu.
                          
                       Ad.8. W dalszej kolejności Przewodniczący Czesław Stępień odczytał  i 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Solcu-Zdroju.
       Nikt z radnych nie wniósł pytań ani zastrzeżeń. Podczas głosowania została przyjęta 
następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 14 radnych,
przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr VIII/33/2011 w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Solcu-Zdroju – w załączeniu.

                          Ad.9.  Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie powołania zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencję 2012 – 2015 .
Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr VIII/34/2011 w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników na kadencję 2010 – 2015 – w załączeniu.

                          Ad.10.  W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie 
wysokości opłat za świadczenia  w przedszkolach publicznych i oddziałach 
przedszkolnych.
Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Poddana pod głosowanie uchwała została podjęta:
za przyjęciem – 14 radnych,
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych



Uchwała Nr VIII/35/2011 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez 
Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych – w załączeniu.

                       Ad.11. Bez zastrzeżeń radni przyjęli uchwałę w sprawie utworzenia punktu 
przedszkolnego w Zborowie.  
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta : 
14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się od głosu.
Uchwała Nr VIII/36/2011 w sprawie utworzenia Punktu przedszkolnego w Zborowie 
– w  załączeniu.

                       Ad.12. Bez uwag przyjęto uchwałę w sprawie zmiany budżetu  na 2011r.
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała  otrzymała następującą ilość głosów:
za przyjęciem – 14 radnych,
przeciw – 0 radnych,
wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr VIII/37/2011 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2011 r. – 
w załączeniu.

                       Ad.13. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił :

             Radny Powiatowy Andrzej Gądek:

- Budowa drogi pozwala na założenie przepustów i ma to miejsce w przypadku drogi 
Sułkowice – Piasek. Powiat nie może ich zakupić w przypadku remontu drogi. Właściciel 
gruntów we własnym zakresie zaopatruje się w kręgi.
- Droga do Żukowa jest przejezdna. Istniejące pęknięcia nawierzchni będą remontowane.
  
             Następnie odpowiedzi udzielił Wójt Adam Pałys:

- W Statucie zawarta jest nazwa „Jan Paweł II”. Dopisanie „bł.” wymaga zmiany Statutu. 
Jeżeli dyrektor gimnazjum wystąpi z takim wnioskiem to będą podjęte odpowiednie kroki.
- Na następnej Sesji przedstawi obszerną informację o prowadzonej reklamie gminy.
- Wszystkie place zabaw i boiska były sprawdzane. Są bezpieczne.
- Nie ma wpływu na organizację pracy notariusza. Natomiast  mieszkańcy nie mogący 
wstawić się w wyznaczonym terminie mogą upoważnić inne osoby do działania w ich 
imieniu.
- Na targowisku jest ustawiony sanitariat i można z niego korzystać.
- Na koniec czerwca planowane jest zakończenie robót wodociągowych w Zagórzanach. 
Będzie spisywany protokół i wszystkie zastrzeżenia zostaną w nim ujęte.
- W ubiegłym roku odbyły się dwa spotkania  z sołtysami. Są one organizowane w 
zależności od potrzeb. Sołtysi biorą udział w każdej sesji i mają możliwość zgłaszania 
swoich bolączek. Za każdy udział w Sesji otrzymują dietę.  Jeżeli jest jednak potrzeba 
szkolenia to należy zgłosić w jakim zakresie i będzie zorganizowane.
- Na odwodnienie Kopaniny był składany wniosek o środki powodziowe. Jeżeli będzie 
promesa to rowy będą kopane .
- Drogi pokomasacyjne nieużytkowane nie były remontowane. Teraz w zależności od 
potrzeb będą powoli realizowane.



- Bydło może chodzić po wybrukowanych drogach.
- Wystąpi z wnioskiem do Nadleśnictwa o wycięcie krzewów znajdujących się w pasie 
drogowym oraz o usunięcie kontenera.
- Droga do p. Biskupka jest udrożniona i dalej będzie równa rumem.
- Teren na studnisku będzie uporządkowany natomiast nie będą budowane schody.
- Koncesję na wydobywanie wód z ujęcia „Malina” ma spółka „Malinowy Zdrój”. W  
  sprawie korzystanie z wód leczniczych należy zwrócić się do koncesjonariusza.
- Nie ma środków na dokończenie Dolnej drogi w Świniarach.
- Pobocza dróg są  niewidoczne ponieważ właściciele działek do nich przylegających nie są 
  chętni na usuwanie zarośli.
- Będzie sprawdzone czy kamień na drogę na Błonie został prawidłowo wyrównany.
- Jeżeli byłby chętny na usunięcie zakrzaczeń na poboczach dróg, to za stosowną 
odpłatnością , po uprzednim uzgodnieniu z Wójtem, może to wykonać.
- Gmina nie może zakupić kręgów na przepust na prywatnej działce.

                       Ad. 14. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Pani Renata Wojtal:
- W Zborowie,  w bezpośrednim sąsiedztwie zabudowań mieszkańców powstaje stacja 
demontażu pojazdów. Mieszkańcy nie są zadowoleni z tego faktu, ponieważ zakłóci to ich 
spokój. Nie jest to również odpowiednie miejsce na tego typu inwestycję,  ponieważ 
znajduje się  blisko drogi i chodnika, z którego korzystają zarówno mieszkańcy jak i 
kuracjusze i goście.
Taka działalność powinna być prowadzona w ustronnym miejscu. 
Solec-Zdrój  jest uzdrowiskiem  a powstanie tego typu stacji nie wpłynie korzystnie na 
wizerunek  tej miejscowości.  Zwraca się do Wójta z prośbą o zainteresowanie się tą 
sprawą i wzięcie pod uwagę sugestii mieszkańców.
        Wójt  Adam Pałys wyjaśnił, że inwestor wystąpił do starostwa o pozwolenie na 
budowę budynku gospodarczego, później natomiast wniósł o zmianę przeznaczenia 
budynku na stację demontażu. W tej sprawie trwa  postępowanie i nie ma jeszcze 
ostatecznej decyzji. Będzie rozmawiał na ten temat z inwestorem oraz zwróci uwagę, aby 
wszystko było zgodnie z prawem.

 Pan Stanisław Doktór:
- Rolnicy nie mogą dojechać na łąki pod Kawęczynem, ponieważ drogi są nieprzejezdne.
- Kiedy będą kopane rowy?
- P. Pietrusik upomina się o budowę przepustu do „sandomierki”.

Pan Jacek Żółtak:
- Zamontować dłuższe barierki na drodze przy oczyszczalni.
- Na drodze obok  placu zabaw, z uwagi na bezpieczeństwo korzystających z niego dzieci, 
powinien być zamontowany próg zwalniający.
- Na placu zabaw zamontować bramkę.

Pan Jerzy Łukasiewicz:
- W ujęciu na stawisku jest najlepsza woda i mieszkańcy z niej korzystają. Jak nie będzie 
schodów, ktoś może złamać sobie nogę..



Pan Wiesław Sowiński:
- W rowie przy drodze na Sznury rosną drzewa. 
- Nic się nie robi na drodze na Dąbrówkę.
-Właścicielom gruntów nakazać wycięcie krzaków rosnących w rowach.

Pan Jan Kaczmarczyk:
- Chodnik w Zielonkach wraz z krawężnikami obsuwa się do rowu.

      Wójt Gminy Adam Pałys:
- Bramka na plac zabaw jest w trakcie zakupu.
- Mieszkańcy korzystający z ujęcia na studnisku sami odpowiadają  za swoje 
bezpieczeństwo.
- Nie można nakazywać usunięcia drzewostanu.
- Droga na Dąbrówkę jest rzeczywiście zniszczona. W lipcu będą przyznawane następne 
promesy na drogi powodziowe. Być może będzie również na tą drogę. Jeżeli nie, to we 
własnym zakresie będzie równana.

Pan Wiesław Sowiński:
- Jakie przepisy regulują przyznawanie darów i jakie trzeba spełniać warunki?
       Wójt Gminy:
Do przyznania artykułów żywnościowych kwalifikuje próg dochodowy. Są osoby, które 
ukrywają dochody uzyskane za granicą.  W tej chwili wymiana informacji pomiędzy 
państwami unijnymi pozwoli na ujawnienie tych osób.

Pan Włodzimierz Grabda:
- Firma, która wygrała przetarg na usuwanie drzew z pasa drogowego nie pozwala, aby 
właściciel działki mógł zabrać drzewo dla siebie.

       Radny powiatu Andrzej Gądek:
- Mieszkańcy mogą wystąpić do Zarządu Dróg o wydanie pozwolenia na wycięcie drzew i 
na pewno je dostaną.
- Mokre lata spowodowały, że ziemia jest nasiąknięta wodą i chodnik obsuwa się .
- Rowy będą kopane w miarę możliwości finansowych powiatu.
- Barierka przy oczyszczalni jest zamontowana.
-Wyjaśni sprawę montażu progu zwalniającego przy  ul. Partyzantów.

                      Ad.15. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia VIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 


